
Beste heer mevrouw van de provinciale staten, 

Ik heb het stuk gelezen over het limburgs stikstof offensief.  

1) Vooral de overgangszone’s die worden geopperd langs de n2000 gebieden kunnen 
behoorlijk vergaande consequensties hebben voor de agrariers. Immers als er niet 
bemest mag worden met zowel kunstmest en dierlijke mest, geen pesticide’s gebruikt 
mogen worden en als er niet beregend mag worden, worden deze gronden nagenoeg 
ongeschikt voor de landbouw, zowel voor de akkerbouw als voor de melkveehouderij. 
Extra aandacht wil ik vragen voor melkveehouders met huiskavel in deze gebieden. Voor 
deze melkveehouders geldt dat hun bruikbare huiskavel voor melkvee verkleint, 
waardoor zij een kleinere huiskavel krijgen waarop zij hun beweiding kunnen uitvoeren. 
Hierdoor wordt het moeilijker om op een natuurinclusievere manier hun bedrijf in te 
richten of in te gaan richten. Dit zou voor deze melkveehouders betekenen dat ze niet of 
moeilijker de stap kunnen maken naar een vorm van melkvee houden die 
maatschappelijk gewenst is. 

2) Landbouwgrond bij ons in de regio die niet meer bemest wordt en waar de  natuur zijn 
gang kan gaan worden  vaak percelen waar jakobskruiskruid weelderig groeit. 
Jakobskruiskruid is een zeer giftige plant voor koeien en paarden. Als op de n2000 
overgangsgebieden jakobskruiskruid groeit is op zich nog niet erg. Echter voor de 
percelen rond  jakobskruiskruid percelen die gebruikt worden voor voederwinning is het 
een ramp. Deze percelen zijn moeilijk jakobskruiskruid vrij te houden zonder regelmatig 
gebruik van pesticide’s. Op gangbare percelen grasland wordt nauwelijks gebruik 
gemaakt van pesticide’s. bijkomend nadeel van meer gebruik van pesticide’s op 
graslnaden is dat bijna alle andere planten als de grasachtige doodgaan, dus ook de 
kruiden en de klavers, die we juist graag in onze percelen grasland willen behouden voor 
meer biodiversiteit. 
Als we het probleem jakobskruiskruid op zijn beloop laten gaan komt er misschien wel 
meer biodiversiteit op de n2000 overgangsgebieden maar rond deze gebieden een 
veelvoud minder biodiversiteit in het agragrisch gebied. En wederom wordt het voor een 
boer die naar een natuurinclusievere manier van boeren wil extra moeilijk zoniet 
onmogelijk. Graag extra aandacht voor dit probleem 

Groeten van een bezorgde melkveehouder uit midden limburg. 

 

  




